

Title (en)

Ignition coil, particularly for an internal combustion engine of an automotive vehicle.

Title (de)

Zündspule, besonders für Brennkraftmaschinen von Kraftfahrzeugen.

Title (fr)

Bobine d'allumage, en particulier pour moteur à combustion interne de véhicule automobile.

Publication

**EP 0418137 A1 19910320 (FR)**

Application

**EP 90402486 A 19900911**

Priority

FR 8912088 A 19890915

Abstract (en)

Ignition coil, particularly for a motor vehicle internal combustion engine, comprising, integrated in a housing (7) a magnetic assembly consisting in particular of a magnetic core (3) accommodated in a primary coil holder (2), a secondary coil holder (4) coaxial with the first coil holder (2), primary (1) and secondary (5) windings, a magnetic flux-return circuit (8), a high-voltage link assembly comprising in particular a high-voltage bracket (12), a high-voltage guide (20) in which a high-voltage output member (19) is accommodated, characterised in that the said magnetic flux-return circuit (8) comprises at least three pairwise orthogonal parts (8a, 8b, 8c) forming a U in cross-section, constituting the three sides of a rectangle inside which the said magnetic flux-return circuit (8) is inscribed, and in that the said high-voltage output member (19) is arranged so that it is oriented in a direction passing through the centre (Y-Y') of the said rectangle. <IMAGE>

Abstract (fr)

Bobine d'allumage, en particulier pour moteur à combustion interne de véhicule automobile, comportant, intégré à un boîtier (7) un ensemble magnétique constitué notamment d'un noyau magnétique (3) logé dans un bobineau primaire (2), un bobineau secondaire (4) coaxial au bobineau primaire (2), des enroulements primaire (1) et secondaire (5), un circuit magnétique de retour de flux (8), un ensemble de liaison haute-tension comprenant notamment une potence haute-tension (12), un guide haute-tension (20) dans lequel vient se loger un organe de sortie haute-tension (19), caractérisée ce que ledit circuit magnétique de retour de flux (8) comporte au moins trois parties orthogonales deux à deux (8a,8b,8c) formant en section un U, constituant les trois côtés d'un rectangle dans lequel est inscrit ledit circuit magnétique de retour de flux (8), et en ce que ledit organe de sortie haute-tension (19) est disposé de telle sorte qu'il se présente dans une direction passant par le centre (Y-Y') dudit rectangle.

IPC 1-7

**H01F 31/00**

IPC 8 full level

**H01F 38/12** (2006.01)

CPC (source: EP)

**H01F 38/12** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] EP 0066749 A1 19821215 - AISIN SEIKI [JP]
- [A] US 1608891 A 19261130 - LEE THOMAS L
- [A] GB 2173047 A 19861001 - HITACHI LTD

Cited by

AU651449B2; US5398014A; FR2716238A1; US5497756A; ES2116876A1; DE4404957C2; WO9222744A1

Designated contracting state (EPC)

DE ES GB IT

DOCDB simple family (publication)

**EP 0418137 A1 19910320; EP 0418137 B1 19940112**; DE 69005955 D1 19940224; DE 69005955 T2 19940707; ES 2048464 T3 19940316;  
FR 2652195 A1 19910322; FR 2652195 B1 19920131; JP H03108305 A 19910508

DOCDB simple family (application)

**EP 90402486 A 19900911**; DE 69005955 T 19900911; ES 90402486 T 19900911; FR 8912088 A 19890915; JP 24283890 A 19900914